

上海师范大学环境与地理科学学院介绍:

上海师范大学环境与地理科学学院下设地理学系、地球大数据科学系、城市科学与区域规划系、环境工程系和城市发展研究院“四系一院”，设有环境科学与工程一级学科博士点、自然地理学、人文地理学、地图与地理信息系统、环境科学、环境工程、生态学等 6 个学术型硕士点、资源环境、学科教学论（地理）2 个专业型硕士点，以及人文地理与城乡规划、地理科学、地理信息科学、资源环境、环境工程等 4 个本科专业，具有较为完整的本科-硕士-博士的人才培养体系。另外，学院拥有国家级野外科学观测研究站（上海长三角城市湿地生态系统国家野外科学观测研究站），以及各类省部级科研平台和校级研究机构。

School Introduction:

The School of Environmental and Geographical Sciences (SEGS) has a complete undergraduate-master-doctoral training system, which has one doctoral program in Environmental Science And Engineering; six academic master programs in Physical Geography, Human Geography, Map and Geographic Information System, Environmental Science, Environmental Engineering, and Ecology; two professional master programs in Resource Environment, Discipline Teaching Theory (Geography), and five bachelor programs in Human Geography, Urban and Rural Planning, Geography Science, Geographic Information Science, Nature Resource and Environmental Science, Environmental Engineering. In addition, the SEGS hosts the Yangtze River Delta Urban Wetland Ecosystem National Field Scientific Observation and Research Station, Shanghai, amongst other research institutions.

学历项目（英文授课）

Academic Programs (English)

人文地理与城乡规划 本科专业

Human Geography and Urban and Rural Planning, bachelor program

本专业面向人文地理学学科发展前沿，结合我国经济社会发展面临的挑战和国土空间规划的迫切需要，面向长三角世界级城市群建设和长三角区域一体化国家战略，依托地理科学基本理论、知识和方法，以人文地理学和国土空间规划的专门理论知识和方法技术处理、解决城市与区域发展中的问题，以适应人文地理学科所面向的区域发展、国土空间、产业布局、经济调控、城市管理和文化建设所面对的不同空间尺度国民经济和社会发展规划、国土空间规划等“多规合一”等实际需求。

This major is oriented to the frontier of human geography, combined with the challenges faced by China's economic and social development and the urgent needs of land and space planning. Specifically, the major of human geography is facing the construction of a world-class urban agglomeration in the Yangtze River Delta and the national strategy of regional integration, which relies on the basic theories, knowledge and methods of geographical science to deal with the problems in urban and regional development. Furthermore, this major could adapt to the practical demands of national economic and social development, as well as the land and space planning in different spatial scales.

师资队伍

Teaching staff

曹月娥

Yuee CAO

教授，硕士生导师

Professor, Master Supervisor

新疆大学自然地理专业博士

Ph.D. in Physical Geography, Xinjiang University



冯翔

Xiang FENG

副教授，硕士生导师

Associate Professor, Master Supervisor

荷兰鹿特丹伊拉斯谟大学城市管理专业博士

Ph.D. in Urban Management, Erasmus University Rotterdam, the Netherlands



邵琳

Lin SHAO

副教授，硕士生导师

Associate Professor, Master Supervisor

同济大学城市规划与设计博士

Ph.D. in Urban Planning and Design, Tongji University



唐佳

Jia TANG,

讲师，硕士生导师

Assistant Professor, Master Supervisor

南京大学城乡规划与设计专业博士

Ph.D. in Urban and Rural Planning and Design, Nanjing University



房学宁

Xuening FANG

讲师,

Assistant Professor

北京师范大学自然资源专业博士

Ph.D. in Natural Resources, Beijing Normal University



杨高原

Gaoyuan YANG

讲师,

Assistant Professor

哥本哈根大学风景园林与规划博士

Ph.D. in Landscape Architecture and Planning, University of Copenhagen



联系人: [杨高原 gaoyuan@shnu.edu.cn](mailto:gaoyuan@shnu.edu.cn)